
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 77 af 9. september 2015 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Jeanette Rose Hansen  

  

7. oktober 2015 
J.nr. 15-2618825 

  

Skatteudvalget 2014-15 (2. samling)
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 77
Offentligt

 2015-16
S 1209 endeligt svar 
Offentligt



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren sørge for, at der fremover ikke opkræves moms på fertilitetsbehandling?  

 

Svar 

Det kan oplyses, at Danmark i kraft af sit medlemskab af EU er forpligtet til at efterleve 

momsreglerne angivet i EU's momssystemdirektiv. I henhold til EU-Domstolens faste 

praksis er det udelukkende behandling af personer, herunder diagnosticering og behand-

ling af en sygdom eller en anden form for sundhedsmæssig uregelmæssighed, der er frita-

get for moms. 

 

Fertilitetsbehandlinger kan derfor kun momsfritages, såfremt behandlingen gennemføres 

med baggrund i en lægefaglig vurdering, hvor der er overvejende sandsynlighed for infer-

tilitet hos den person, som behandles.   

 

Fertilitetsbehandling vil altså fortsat være momsfritaget, når ovennævnte betingelser er 

opfyldt.  
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